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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Novák Katalin, tárca nélküli miniszter (családokért 
felelős) 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hol vannak a meddőségi kezelések által született 
gyermekek létszámára vonatkozó adatok? " 

Tisztelt Miniszter Asszony!

2014 óta egy olyan jelentés sem készült el, vagy legalábbis sehol nem található, amely tartalmazná
a humán reprodukciós eljárásra vonatkozó adatokat.  Ahányszor erre eddig rákérdeztem, egyszer
sem  adtak  pontos  adatokat  évekre  visszamenőleg.  Januárban  mindössze  annyit  írtak  (azt  is
valamiért az Emmi nevében Rétvári Bence jegyezte), hogy nagyságrendileg 4000 gyermek született
2017-ben.  (Nem pontosan  értem,  hogy a  körülbelüli  adat  magyarázataként  miért  az  időközben
bekövetkezett  vetélésekre  hivatkoznak,  hiszen  a  megszületett  gyermeket  számát  nem  érinti  a
vetélés.)

Az adatnak ellentmond, hogy egy nemrégiben megjelent tanulmány szerint évente nagyjából 1900-
2600 közötti gyermek születik Magyarországon a reprodukciós eljárásoknak köszönhetően. Ezek
statisztikai becslések, mert a kormány a kutatóknak sem árulta el a pontos számokat, és az arról
szóló éves jelentéseket sem tették elérhetővé, talán el sem készültek, amiket pedig kötelezően közzé
kéne tenni.

Vajon a kormány 2014 óta miért nem adja ki a tényleges adatokat? Miért titkolóznak? Januárban azt
írták,  hogy  mindent  megtesznek  annak  érdekében,  hogy  a  2018-as  (!)  jelentést  nemzetközi
összehasonlításra  és  egészségpolitikai  stratégiák  kialakítására  is  alkalmas  legyen,  valamint
publikálható és elérhető legyen a honlapon. Ezt a három évvel ezelőtti időszakról szóló jelentést
azonban azóta sem sikerült közre adni. Tehát biztosan nem erre alapozzák az újabb átalakításokat.

Annak ellenére,  hogy írásbeli  kérdésemre Rétvári  Bence  válaszolt,  egy hónappal  ezelőtt  az  Ön



államtitkára,  Zsigó Róbert  válaszolt  a meddőségi  központokat  érintő interpellációmra.  Akkor az
adatokkal  kapcsolatban  a  következőket  válaszolta:  „a  Nemzeti  Egészségbiztosítási  Alapkezelő
adatszolgáltatása alapján -  a  járvány miatti  leállás  figyelembevételével  is  -  a  2020-as  évben az
állami szolgáltatóknál az embrióbeültetések száma egyes hónapokban magasabb volt, mint előtte
egy évvel, 2019-ben. A további adatokra vonatkozóan a NEAK honlapján talál a képviselő asszony
adatokat.”

Akárhogy  keresem sehol  nem találom ezeket  az  adatokat.  Felteszem,  ha  lenne,  akkor  konkrét
számokat mondtak volna.

Mindezek miatt kérdezem:

Miért  nem mondják meg,  hogy pontosan mennyi gyermek születik a meddőségi  kezelések
által? Hol vannak a 2014 utáni jelentések, adatok? 

Mi az oka annak, hogy nem érhető el az adatbázis, illetve az éves jelentések? Elkészültek-e
egyáltalán ezek a jelentések? 

Miért nem tesz eleget az országos tisztifőorvos a kormányrendelet szerinti feladatainak? 

Családokért felelős miniszterként miért nem segíti a meddőséggel küzdő párokat abban, hogy
megfelelő információkhoz jussanak? 

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2021. július 9.

Bangóné Borbély Ildikó

országgyűlési képviselő

(MSZP)
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